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L’alcalde i membres de l’equip 
de Govern van visitar l’obra per 
comprovar la seva evolució.

Les obres del nou Institut 
de Roda de Berà avancen  
a bon ritme 
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Repassa el mig any de legislatura, 
sis mesos en els quals s’han hagut 
de fer front a diversos contratemps.

Pere Virgili -  
Alcalde de Roda de Berà



ACTUALITAT2

E l Nadal consisteix en una esperança dels 
temps que han d’arribar, amb tot allò que 
es vol aconseguir, sigui possible o no. Amb 

aquesta cita d’autor anònim he felicitat aquest 
any el Nadal. I és que són moltes les coses que 
volem aconseguir com a equip de Govern, tot i 
que semblin difícils, crec que no hi ha res d’im-
possible. Si hagués d’escriure la carta als Reis 
d’Orient, entre d’altres coses, els demanaria que 
les administracions superiors ens escoltin i que 
donin prioritat a aquells projectes que encara hi 
ha pendents a Roda de Berà. 

Volem que la Generalitat de Catalunya reobri el 
consultori mèdic de la platja. Al Ple de novembre 
tots els grups municipals vam aprovar una moció 
conjunta instant-la a que després de mantenir-lo 
tancat durant 15 anys, el departament de Salut 
torni a posar en servei aquest CAP. Les dades de 
població ens donen la raó; és una necessitat. 

També necessitem que tant l’Estat com la Gene-
ralitat es facin càrrec de les seves responsabili-
tats sobre el litoral rodenc. El passeig marítim és 
propietat de l’Estat, les platges són propietat de 
l’Estat, no és possible que haguem de ser nosal-
tres, com a ajuntament, amb els diners de tots els 
rodencs i les rodenques, els qui paguem la repa-
ració del passeig després dels danys ocasionats 
per la borrasca Aline, com tampoc els qui ens ha-
guem d’encarregar cada any de sufragar la neces-
sària aportació de sorra. 

No podem oblidar tampoc totes aquelles perso-
nes que han de creuar la carretera nacional 340 
a l’altura del barri de la Barquera, sense que hi 
hagi un pas segur per a elles. Necessitem que, 
al menys, el Ministeri habiliti un pas de vianants 
semaforitzat. El projecte inicial, del qual ens vam 
encarregar nosaltres, ja està elaborat, només cal 
que l’Estat l’executi. 

Tornant a la cita de l’inici, aquesta també té molt 
a veure amb el present incert que vivim i que hem 
d’encarar amb esperança. Esperança d’assolir un 
món millor, un món en el qual el patiment dels in-
nocents no esdevingui un negoci, el de la guerra. El 
desig de pau és ara molt més que una frase amable. 

Aquestes dates tan especials centellegen al nos-
tre calendari per les emocions que reneixen en 
tots nosaltres en arribar el Nadal. Tan de bo es 
poguessin prolongar durant els 365 dies de l’any. 
És una època on preval l’alegria, la solidaritat, 
l’amor i la fraternitat, compartim moltes estones 
felices amb els nostres éssers estimats i ens ado-
nem de la importància de mantenir-nos units, de 
tenir a prop aquells a qui estimem. També trobem 
a faltar més que mai aquells qui ja no poden com-
partir taula amb nosaltres, però que guardem al 
nostre cor i als nostres records com un tresor. 

Ja fa uns dies que els carrers de Roda de Berà es 
van guarnir amb els llums de Nadal, tots ells amb 
tecnologia LED de baix consum. Com a novetat 
un impressionant arbre de Nadal de 12 metres 
s’alça al bell mig de la plaça Catalunya. 

Tornarem a celebrar les activitats més reeixides, 
ja habituals al nostre programa nadalenc, com 
ara el Parc Nadalenc, que arriba a la seva 27a 
edició; l’Espai Juvenil, a la 21a; el Sopar de Cap 
d’Any; el Festival de Cap d’Any al Casino; o el joc 
de pistes Trobem el Patge Reial!, en la seva quar-
ta edició, amb el qual els infants, acompanyats 
per les seves famílies i amics, han d’aconseguir 
trobar l’emissari reial amb un divertit joc de pis-
tes per tal de poder lliurar-li les seves cartes. Per 
suposat, no faltarà la visita de Ses Majestats els 
Reis d’Orient, la tarda del dia 5 de gener. 

En nom de tota la corporació, us desitjo a totes i 
a tots un Nadal ple d’amor i d’esperança, i un molt 
bon 2024. Sigueu feliços! 

EDITORIAL 
Bon Nadal  

i feliç 2024! 
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Fins al 19  
de desembre 
13È CONCURS D’APARADORS. 
Vota els millors aparadors nadalencs! 

Podeu votar l’aparador que més us agradi aquí

Entre tots els participants se sortejaran vals de 15€ 
per gastar als establiments adherits.

PREMIS ALS MILLORS APARADORS

1r premi (valorat en 150€):  
1 viatge de cap de setmana. 

2n premi (valorat en 100€):  
Sopar per a dues persones en un restaurant 
de Roda de Berà. 

3r premi (valorat en 75€):  
Lot de Nadal.

Del 21 al 31  
de desembre 
4A GIMCANA COMERCIAL DE NADAL.
Troba les diferents imatges de Nadal als establi-
ments adherits i entra en el sorteig d’increïbles 
regals. 

Els infants hauran d’anar acompanyats per un adult 
en tot moment. 

3 PREMIS PER A CADA CATEGORIA

0-6 anys:  
1r. Càmera de fotos 
2n. Pissarra 
3r. Joc de manualitats. 

7-11 anys: 
1r. Tableta 
2n. Roba esportiva 
3r. Joc de taula. 

12-17 anys:  
1r. Auriculars + altaveu 
2n. Roba esportiva 
3r. Joc de taula. 

Sorteig, 3 de gener a les 12h,  
en directe a Roda de Berà Ràdio. 

Consulta tots els detalls i les bases a  
www.rodadebera.cat 

Agenda de Nadal
23 de desembre
TIÓ GEGANT 
D’11 A 13H

 Y A la plaça Catalunya. 

27, 28, 29 i 30  
de desembre;  
i 2, 3 i 4 de gener. 
27È PARC NADALENC 
DE 16 A 20H

 Y Al pavelló municipal. 
Inflables, tallers, activitats i esports. 

Per a infants a partir d’1 any. 

Preu entrada/dia: 3 euros. 

El dia 27 l’entrada serà gratuïta per a aquelles per-
sones que portin material escolar o joguines (arti-
cles nous, no usats).

27, 28 i 29  
de desembre;  
i 2 i 3 de gener
21È ESPAI JUVENIL. 
DE 22 A 24H

 Y Al pavelló municipal. 
Per a joves a partir dels 12 anys. 

Preu entrada: 3 euros. 

El dia 27 l’entrada serà gratuïta per a aquelles per-
sones que portin material escolar (nou).

28 i 29 de desembre 
TROBEM EL PATGE REIAL! 
4a edició del divertit joc de pistes a través de codis 
QRs per trobar el Patge Reial i lliurar-li la carta. 

DE 10 A 13H. 
Inici del joc a la plaça de l’Ajuntament. 

*El joc es desenvoluparà a través de pistes amb di-
ferents codis QR. Els pares i mares necessitareu un 
dispositiu mòbil que els pugui llegir. 

31 de desembre
SOPAR DE CAP D’ANY. 
A PARTIR DE LES 21H

 Y Al pavelló municipal (local climatitzat). 
Venda de tiquets el 20 i 27 de desembre, de 10 a 
13h, a l’Ajuntament. 

Tota la info a www.rodadebera.cat 

1 de gener
FESTIVAL DE CAP D’ANY 
A PARTIR DE LES 00:30H

 Y Al teatre Casino Municipal. 
Entrada: 18€. 
Anticipades: 2 consumicions.  
Compra-les a l’hamburgueseria 38. 
Taquilla: 1 consumició.

DJ’s convidats: David Now, Cristian Live, Djaloo, Dj 
Charly i DJ Mon.

Entrada a partir de 16 anys. 
Reservat el dret d’admissió.

3A EDICIÓ PRIMER BANY DE L’ANY 
A LES 11 HORES

 Y A la platja Punta d’en Guineu. 
PRIMER BANY I SANT SILVESTRE SPRINT DE 200 
METRES NEDANT. 

• Brou calent i obsequi per als participants. 

• Detall especial per aquelles persones que hi 
participin disfressades.  

Cal inscripció prèvia, per a la cursa i per al bany: 
https://bit.ly/PrimerBany2024 

Tot el recaptat es destinarà al Punt de Distribució 
d’Aliments de Roda de Berà. 

4 de gener
LLIURAMENT DE PREMIS I DIPLOMES 
DEL 13È CONCURS D’APARADORS; DE 
L’11È CONCURS DE FOTOGRAFIA; I DE 
LA 4A GIMCANA COMERCIAL DE NADAL. 

A LES 19:30H
 Y Al Parc Nadalenc. 

4 i 5 de gener
RECOLLIDA DE REGALS PER PART DELS 
AJUDANTS DELS REIS MAGS.
4 DE GENER: DE 9 A 13H I DE 16 A 20H
5 DE GENER: DE 9 A 13H. 

 Y Al Casino Municipal. 

5 de gener
ARRIBADA DELS REIS MAGS D’ORIENT.
A LES 17H, arribada en vaixell al Port Esportiu 
Berà. 

A LES 18:30H, arribada al nucli urbà. 

Inici de la cavalcada des de la plaça Francesc Macià 
i recorregut pels carrers del municipi. En acabar, mis-
satge dels Reis Mags des del balcó de l’Ajuntament. 

SEGUIDAMENT, 
REPARTIMENT DE REGALS  
PER LES CASES.

http://www.rodadebera.cat
http://www.rodadebera.cat
https://bit.ly/PrimerBany2024


4 NADAL



ACTUALITAT 5

Torna el divertit joc 
‘Trobem el Patge Reial!’ 
 La regidoria de Festes posa en marxa, per 
quart any consecutiu, aquest joc perquè els 
infants descobreixin a través de pistes on s’hi 
amaga el Patge Reial.

Els dies 28 i 29 de desembre, durant el matí, els infants de Roda de Berà es 
retrobaran amb l’emissari reial. El Patge estarà amagat en algun punt emble-
màtic de Roda de Berà i les famílies l’hauran de trobar a través d’un divertit 

joc de pistes amb codis QR, per al qual necessitaran els seus telèfons mòbils. 

Aquesta activitat es va posar en marxa com una fórmula alternativa per evitar 
contagis durant la pandèmia de la covid-19, però en les darreres tres edicions 
ha tingut tant d’èxit que ha passat a formar part del programa de Nadal de 
Roda de Berà. 

El joc començarà a la plaça de l’Ajuntament, on es farà lliurament als infants de 
la butlleta de participació que hauran d’anar omplint amb gomets de colors a 
mesura que el joc vagi avançant, fins a completar les diferents pistes diferents. 
Després de recórrer localitzacions històriques de Roda de Berà, arribaran al lloc 
on finalment els hi esperarà el Patge Reial. Allà podran lliurar-li les cartes amb els 
seus desitjos i fer-se una foto amb ell. 

Retalla per la línia de punts i participa en la 4a Gimcana Comercial de Nadal



ACTUALITAT6

Ses Majestats els Reis Mags d’Orient tor-
naran a arribar a Roda de Berà per mar 
en el seu veler de fusta. Serà el 5 de ge-

ner, a partir de les cinc de la tarda al Port Es-
portiu Berà. A partir de dos quarts de set de la 
tarda començarà la gran cavalcada, des de la 
plaça Francesc Macià. Recorreran els princi-
pals carrers del nucli urbà per arribar a l’Ajun-
tament on, des del balcó, s’adreçaran a totes 
les famílies amb el seu missatge i rebran, de 
mans de l’alcalde Pere Virgili, la clau màgica 
de Roda de Berà. 

Finalment, repartiran casa per casa els regals 
que, prèviament els seus ajudants hauran reco-
llit els dies 4 i 5 de gener al Casino Municipal. 

Els Reis Mags, 
per mar

Retalla per la línia de punts i participa en la 4a Gimcana Comercial de Nadal



ACTUALITAT 7

La ciutadania triarà els establiments guanyadors 
del 13è Concurs d’aparadors nadalencs 
 Entre totes les persones que votin el seu aparador preferit, se sortejaran vals de 15 euros 
per gastar als establiments participants.

La regidoria de Comerç ha posat en marxa 
per tretzè any consecutiu el Concurs d’apa-
radors nadalencs amb un canvi molt impor-

tant en les seves bases, serà la ciutadania l’encar-
regada d’escollir, amb els seus vots, quins són els 
aparadors més bonics d’aquest Nadal. Fins ara 
era el jurat, format per membres de tots els grups 
municipals i tècnics de l’Ajuntament, els qui, amb 
les seves puntuacions triaven els tres millors apa-
radors, en base a criteris d’originalitat, creativitat, 
innovació o adequació a la temàtica. 

La regidora de l’àrea, Rosana Dorantes, ha volgut in-
troduir aquest canvi important en el funcionament 
del concurs, per tal d’implicar la ciutadania i que 
siguin els rodencs i les rodenques els qui decidei-
xin els premiats. Així, del 13 fins al 19 de desembre 
totes aquelles persones que vulguin participar, po-
dran emetre el seu vot a través d’un formulari que 
trobaran a la pàgina web de l’Ajuntament, on podran 
veure les fotografies dels aparadors presentats a 
concurs i hauran de seleccionar-ne un d’ells. Entre 
totes les persones que hi participin, se sortejaran 
dos vals de 15 euros per cada establiment adherit 
al concurs. Com a requisit només caldrà ser segui-
dor, com a mínim, d’un dels perfils de l’Ajuntament 
a les xarxes socials. El sorteig se celebrarà el 20 de 
desembre i es publicaran els guanyadors i guanya-
dores a les xarxes socials. 

L’establiment que aconsegueixi més vots de la 
ciutadania guanyarà un viatge de cap de setma-
na valorat en 150 euros; el segon, un sopar per a 
dues persones en un restaurant de Roda de Berà 
valorat en 100 euros, i el tercer, un lot de Nadal 
valorat en 75 euros.



ACTUALITAT8

El Jurat escull les millors fotografies de Roda de Berà
 Les 12 imatges triades conformen el calendari de 2024 de l’Ajuntament.

E l 10 de novembre el 
Jurat del 11è Concurs 
fotogràfic de Roda 

de Berà es va reunir per de-
liberar i escollir les fotogra-
fies guanyadores d’aquesta 
edició. Les dotze imatges 
seleccionades conformen 
el calendari 2024 que l’Ajun-
tament edita i que ja es pot 
adquirir gratuïtament. 

Al concurs es van presentar 
17 participants amb un total 
de 176 fotografies. La selec-
ció va ser molt complicada 
atès que el nivell dels partici-
pants era molt alt, però final-
ment les escollides van ser: 
una imatge d’Andrés Mondé-
jar, dues fotografies d’Anna 
Garcia, dues fotografies de 
Rocío Fernández, una foto-
grafia de Chiara Pérez, una 
de Roser Nogués, una imatge 
de Carme Saez, una altra de 
Maria Luisa Moleres, una fo-
tografia de Margarita Gana, 
una d’Anna Alcubierre, i una 
imatge de Isabelle Ladame. 

Cadascuna d’elles ha estat 
premiada amb 50 euros.

El proper 1 de gener Roda de Berà tornarà a donar 
la benvinguda al nou any d’una manera diferent 
i apta només per a les persones més valentes. 

La regidoria de Turisme ha organitzat la tercera edició 
del Primer Bany de l’Any, un esdeveniment que ja s’ha 
convertit en una tradició per a desenes persones. 

La cita començarà a les 11 del matí i els més agosa-
rats tindran dues opcions. Podran participar en la Sant 
Silvestre Sprint de 200 metres nedant, o bé simplement 
capbussar-se al mar. La cursa té un cost de 4 euros i 
el primer bany de 2 euros, ambdós simbòlics, ja que tot 
el recaptat anirà destinat al Punt de Distribució d’Ali-
ments de Roda de Berà.

Tots els participants que es remullin rebran brou calent 
en acabar. Aquells que a més a més ho facin abillats 
amb un banyador d’època rebran un obsequi especial.

En l’organització, l’Ajuntament compta amb la col·labo-
ració de l’empresa FunSports.  

Roda de Berà celebrarà el Primer Bany de  
l’Any 2024 a la platja Punta d’en Guineu
 Serà l’1 de gener, a partir de les 11 del matí.



ENTREVISTA 9

“Als ajuntaments cada vegada ens traspassen 
més competències amb menys recursos”

PERE VIRGILI - ALCALDE DE RODA DE BERÀ

Pere Virgili, alcalde de Roda de 
Berà repassa el mig any de le-
gislatura, sis mesos convulsos 

en els què s’han hagut de fer front a 
diversos contratemps.

Han passat sis mesos des de l’inici de 
la legislatura. Quin és el balanç que fa? 

Sembla que últimament no hi hagi le-
gislatures tranquil·les. Aquests dar-
rers mesos hem patit tot una sèrie de 
problemes imprevistos que ens han 
trasbalsat el dia a dia, com ara l’ensor-
rament d’una part del sostre de la nau 
de la cooperativa o la borrasca Aline, 
que va deixar importants danys al nos-
tre litoral. En el cas de la cooperativa 
estem mantenint diferents reunions 
amb els pagesos per arribar a un acord 
i poder traslladar aquesta instal·lació 
a un espai més allunyat del nucli urbà, 
a una zona més agrícola, que els per-
meti treballar amb més tranquil·litat i 
sense perjudicar els veïns. Al solar on 
actualment s’ubica la cooperativa s’hi 
podria fer una plaça, un parc o més 
places d’aparcament, però encara està 
tot en fase de negociacions i conver-
ses.  Malgrat tot, confiem tenir-ho so-
lucionat en uns mesos. 

Què ha suposat pel municipi el tem-
poral Aline?

Una altra problemàtica que sens dub-
te està marcant la legislatura són les 
destrosses que va provocar al passeig 
marítim el temporal Aline, sobretot a la 
zona nord i central de la platja Llarga. 
Problemes greus que se sumen els de 
la manca de sorra que afecta al litoral 
des de fa anys. Segons el primer càl-
cul, reparar el passeig podria suposar 
una despesa d’uns 100.000 euros, uns 
diners que entenem que hauria d’apor-
tar el Ministeri de Transició Ecològica, 
al tractar-se d’una infraestructura que 
està en una zona marítim terrestre, per 
tant, propietat de l’Estat. Però, des del 
Mitma se’ns diu que no s’aportarà ni un 
euro més de sorra per a les platges ni 
es durà a terme cap obra de reparació  
dels passejos marítims si no es rena-
turalitzen les platges. D’aquesta forma, 
ens deixen sols davant el problema. 

L’any passat vam poder apaivagar 
la manca de sorra amb una inversió 
per part de l’Ajuntament de gairebé 
200.000 euros, a través d’un dragat i 
ja vam dir que intentaríem recuperar 
aquests diners recamant-los a aquells 
que creiem que en tenen la responsa-
bilitat, és a dir, l’Estat i la Generalitat, 
i traslladant el problema a aquell qui 
també té part de responsabilitat que 
és el port esportiu. Aquest dragat ens 
va permetre passar la temporada, però 
els continus temporals ens ho han 

malmès tot. Ara ja no val fer un pen-
sament a curt termini, ha de ser ja a 
llarg termini. L’opció que ens dona el 
Ministeri, com deia, és renaturalitzar la 
platja, això vol dir desmuntar la platja 
urbana, desmuntar el passeig i recu-
perar els orígens de la platja, tornar-li 
la imatge de fa més de trenta anys en 
la qual no existia el passeig actual. 
Cal parlar amb l’Estat i la Generalitat, 
aportant idees en diferents reunions, 
però possiblement estiguem davant 
d’aquesta única possibilitat, tot i que 
no és definitiva. 

Volem treballar-ho per tal que sigui el 
menys traumàtic per a tots, que pu-
guem aportar idees.  També vam ce-
lebrar una reunió amb els agents eco-
nòmics de la zona, els propietaris dels 
càmpings o de les guinguetes que són 
un gran motor econòmic del municipi, 
i amb l’associació de veïns de la Bar-
quera durant la qual els vam explicar 
com podria ser el projecte, encara em-
brionari. La platja passaria a ser una 
platja molt més natural, amb passarel-
les de fusta i camins de terra compac-
tada. La batalla contra el canvi climà-
tic la tenim perduda, i el camí a seguir 
ha de ser aquest, recular i donar-li al 
mar l’espai que ens reclama. 

Entenem que aquesta serà la priori-
tat dels propers mesos, així doncs, 
potser quedaran en segon terme al-
guns projectes o iniciatives que vo-
lien començar o reprendre?

Econòmicament aquesta obra no ha 
de suposar una despesa per a l’Ajun-
tament, però si feina de gestió, ja que 
hauria d’anar a càrrec de la Generalitat 

i de l’Estat. Si no és així, segurament 
haurem de deixar de executar projec-
tes, ja que si s’ha d’invertir cada any 
en obres al passeig i a la platja, si que 
s’hauria de repensar deixar altres co-
ses en stand by. Actualment ja tenim 
obres molt importants engegades que 
evidentment no les aturarem, que són 
la biblioteca municipal a Cal Guiver-
nau. També avança el projecte d’una 
gran obra d’infraestructura com és la 
de la xarxa d’aigua, amb la nova conne-
xió amb el CAT i un nou dipòsit de cap-
çalera. De tots és sabut la sequera que 
patim i estem treballant per a poder 
connectar-nos a l’aigua de l’Ebre i do-
nar subministrament també a la zona 
nord del poble. Portem tres anys, tres 
estius complicats, que no hem hagut 
de posar en marxa grans restriccions, 
però podem acabar aplicant mesures 
més severes en els propers estius si 
no s’accelera aquesta obra d’inversió. 

Necessitem els recursos per aquells 
projectes i tasques que són de la nos-
tra competència, no per tot allò que no 
ho és, i els hi acabem salvant els mo-
bles nosaltres com a ajuntament, per 
això demanem a les administracions 
superiors que ens ajudin, perquè és 
competència seva. 

Un dels projectes més importants, 
com ha comentat, és el de la biblio-
teca municipal a Cal Guivernau, com 
van les obres?

És una obra emblemàtica que a mi em 
fa especial il·lusió. Fa molts anys que 
es treballa en el projecte i finalment les 
obres ja han començat. Es tracta d’una 
infraestructura que ens permetrà tenir 

una biblioteca que multiplica l’espai 
actual per tres en un edifici de titulari-
tat municipal, ja que actualment estem 
de lloguer. El projecte és molt bonic, és 
un edifici que se li ha donat molts usos 
als llarg dels anys, i que tot just en fa 
cent el va comprar l’Ajuntament. Se’n 
treu molt de profit d’aquest casalot, en 
el què molts hi hem estudiat, en el que 
hi han viscut mestres, metges, ha sigut 
seu de correus... El projecte ronda el 
milió i mig d’euros d’inversió i l’Ajunta-
ment només hi aportarà uns 200.000, 
gràcies a diferents subvencions com 
la dels fons europeus NextGeneration, 
o el PUOSC de la Generalitat. Sabem 
que en una obra de restauració i de re-
forma d’una casa antiga, les sorpreses 
hi poden aparèixer en qualsevol mo-
ment, com ara restes arqueològiques 
i això podria fer encarir l’obra, però 
estem segurs que, passi el que passi, 
d’aquí dos anys podrem tenir la biblio-
teca que Roda de Berà mereix. 

Pel que fa als pressupostos, s’han 
tancat ja?

Primer cal quadrar el pressupost con-
solidat, que és el d’abans de sumar les 
inversions. Això ja costa, sempre ha 
costat, però aquest any com es veu en 
molts ajuntaments està sent encara 
més difícil degut a la inflació. Durant els 
últims anys l’hem anat assumint gaire-
bé tots els ajuntaments amb els roma-
nents positius, però arriba un moment 
en què els estalvis també s’esgoten. 

Hem de parlar doncs de l’augment 
de la pressió fiscal. 

Ens hem vist abocats tots a pujar la 
pressió fiscal sobre el veïnatge, no hi 
ha més remei. L’infrafinançament dels 
municipis és una qüestió que s’hauria 
d’abordar d’una vegada per totes per 
part de l’Estat i de la Generalitat, perquè 
l’Ajuntament rep totes les garrotades, 
cada vegada més se’ns traspassen 
més competències i hem de fer més 
coses amb els mateixos recursos o 
amb menys encara. No queda més re-
mei que pressionar fiscalment el ciu-
tadà i, és clar, no agrada a ningú. Ens 
hem vist obligats a pujar un 10% l’IBI, 
el rebut de la brossa i l’impost de ve-
hicles. Pot semblar molt, però aprofito 
per recordar que en els últims vuit anys 
no només no hem pujat els impostos, 
sinó que, en el cas de l’IBI, en sis anys, 
entre 2015 i 2020, la reducció del tipus 
impositiu acumulat va ser del -19,66%, 
i durant els tres últims anys ha estat 
congelat. Pel que fa a l’impost de vehi-
cles, el tipus també es va reduir en un 
10% en els darrers anys i els vehicles 
bonificats es van incrementar. Per tant 
la diferència respecte fa vuit anys no és 
tanta, no és una pujada considerable. 



ACTUALITAT10

Han passat quinze anys des del tancament 
del centre d’atenció primària de la zona cos-
tanera de Roda de Berà, el qual estava ubi-

cat al carrer Sínia i donava servei i atenció als veïns i 
veïnes d’aquella zona, així com als visitants. 

Des de llavors, l’Ajuntament no ha deixat de dema-
nar a la Generalitat de Catalunya que reobri aquest 
centre ateses les necessitats de la població roden-
ca i també hi ha hagut diferents iniciatives al Parla-
ment de Catalunya, presentades per diversos grups 
polítics amb representació al consistori, la darrera 
d’elles portada a la comissió de Salut del Parlament 
el passat 2 de novembre per En Comú Podem. 

La moció conjunta aprovada al Ple de novembre, 
amb el suport de tots els grups municipals de la cor-
poració, és la cinquena que s’aprova amb el mateix 
objectiu des de 2017, per donar resposta als dèficits 
que pateix l’atenció primària actualment al municipi. 

Des de la regidoria de Salut, encapçalada per Rosana 
Dorantes durant la legislatura passada, i actualment 
per Remei Gavaldà, també s’ha mantingut diferents 
reunions amb la Xarxa Santa Tecla. 

La necessitat és real. Només en els barris de Costa 
Daurada, Berà, Marisol, Francaset, Mas Roig i el Roc 
de Sant Gaietà hi ha actualment 1.193 habitatges 
amb persones empadronades i una població flotant, 
durant els mesos d’estiu, d’unes 9.000 persones, les 
qui serien usuàries d’aquest CAP. A més a més, du-
rant els darrers quatre anys, l’increment del padró 
municipal ha estat molt important a tot el municipi, 
però cal destacar l’increment poblacional del 40% en 
els barris abans esmentats, propers a aquest con-
sultori mèdic i que es beneficiarien de la reobertura. 

Fa uns mesos la Federació d’Associacions de Ve-
ïns va iniciar una recollida de signatures perquè el 
departament de Salut reobrís aquesta instal·lació 

per oferir un servei digne i de primera necessitat. 
El 3 de novembre es van presentar per registre 
d’entrada les prop de 1.000 signatures recollides, 
les quals es faran arribar a la Generalitat conjunta-
ment amb la moció aprovada pel plenari, instant-la 
“a la ràpida reobertura del CAP de la Costa Daura-
da amb els serveis de Medicina de Família i Pedi-
atria”, diu la moció. Perquè això sigui possible, el 
Ple demana a la Generalitat que inclogui una parti-
da pressupostària als pressupostos de 2024 per a 
la seva reobertura. 

La diferència i la importància respecte a altres moci-
ons anteriors, va assegurar l’alcalde, és que “aques-
ta els arribarà avalada per un miler de signatures de 
la ciutadania. No serà fàcil que el departament de 
Salut hi destini recursos, però hem de seguir-lo in-
tentant, perquè hi hagi una partida al pressupost de 
la Generalitat i, més important, que s’executi”, va dir 
Pere Virgili.

El Ple de l’Ajuntament torna a demanar a la 
Generalitat la reobertura del consultori de la platja 
 La reobertura és una prioritat per a l’equip de Govern. L’edifici que acollia el CAP és de 
titularitat municipal i l’Ajuntament posaria totes les facilitats si la Generalitat decidís tornar 
a posar-lo en marxa.  

 Aquesta és la cinquena moció des de 2017 que s’aprova per unanimitat demanant al 
departament de Salut que reobri aquest centre mèdic. 
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Laura Moya, cap de l’oposició i 
portaveu del PSC fa balanç dels 
darrers mesos de legislatura, re-

passant l’actuació del Govern. 

- Quin balanç fa del que portem de le-
gislatura?

El balanç no és gaire positiu en tant que 
l’Ajuntament té dificultats per poder pa-
gar als seus treballadors i treballadores, 
amb els que ha hagut d’arribar a un acord 
que no ha agradat a tothom. S’ha dema-
nat un préstec junt amb la pujada d’im-
postos, els diners recaptats no seran per 
millorar serveis sinó que aquests diners 
es dedicaran, única i exclusivament a 
pagar i sincerament, crec que aquesta 
situació és l’herència d’una mala gestió 
dels mateixos que governen. 

Però això sí, des de l’inici de legislatu-
ra hem vist com es van apujar els sous 
els regidors de govern, així com el de 
l’assessor; passant per una festa major 
sense novetats, i arribant a una pujada 
d’impostos que tots els rodencs i les 
rodenques notarem a les nostres but-
xaques el pròxim any 2024.

- Amb un govern en majoria quin mar-
ge de maniobra li queda a l’oposició?

Maniobra sí que tenim, hem de continu-
ar amb la nostra feina de fiscalització 

de l’acció de govern. Això no vol dir que 
deixem de fer propostes en el sentit 
que políticament creiem, encara que 
sabem que el govern no acceptarà la 
majoria de les propostes que fem. 

Si bé és veritat, amb una majoria abso-
luta l’oposició poc poder de decisió te-
nim. Tot i que penso que si l’alcalde fos 
més intel·ligent, tindria més en compte 
a l’oposició, al cap i a la fi, l’oposició 
també representem una part de Roda 
de Berà que sembla que el govern vol 
fer callar i no vol escoltar. En comptes 
d’això, l’alcalde i el seu govern ens mos-
tra ple a ple la supèrbia de la majoria 
absoluta i no s’amaguen. Crec que això 
no és fer política ni mirar pel futur del 
nostre poble.

-Quins creu que són els principals 
reptes de Roda? 

Reptes de futur a Roda de Berà en te-
nim molts. Per començar els comerços 
de proximitat que es veuen obligats a 
baixar persiana. Hem de treballar per a 
la promoció del comerç local perquè no 
hagin de tancar i per augmentar els co-
merços i la varietat d’aquests a Roda.

Un altre repte és la promoció econòmi-
ca no només des del punt anterior, sinó 
de la mà de l’activació real del polígon 
industrial; hem de ser conscients del 

punt estratègic on estem localitzats, 
som ròtula entre Tarragona i Barcelona, 
aquesta posició l’hem de transformar 
en un dels nostres punts forts per avan-
çar cap aquesta promoció econòmica.  
El turisme, i en aquest sentit tenim dife-
rents fronts oberts com: quin tipus de 
platja volem?, treballar per una deses-
tacionalització del turisme, potenciar 
activitats al mar durant tot l’any, així 
com activitats a la muntanya.

 Per últim, entenc que com a repte 
transversal, també s’ha de treballar per 
la millora continuada dels serveis a les 
persones: del servei de neteja, de reco-
llida de brossa, del subministrament 
de l’aigua, tenir millors serveis d’oci i 
d’orientació per als joves, treballar per 
un accés a l’habitatge.... En definitiva, 
crec que tenim molts fronts oberts com 
a municipi en els que hem de treballar 
per un millor present i futur. 

- Hi ha algun àmbit que els preocupi 
especialment i que cregui que actual-
ment està desatès?

Realment crec que sí. Tenim diferents 
àmbits totalment desatesos com he 
explicat a la pregunta anterior, es veu 
clarament tot el que hi ha per fer per 
tenir una Roda de Berà millor per a tot-
hom, i l’equip de govern actual en cam-
panya ja va afirmar que el seu objectiu 

era el continuisme i efectivament, la 
seva manera de governar és dedicar-se 
al dia a dia, a posar tiretes, però no a 
afrontar els problemes d’arrel que po-
dem tenir al municipi. És un govern que 
treballa el dia a dia però no per un futur 
a Roda de Berà, i això és un problema 
que si no es posa solució Roda de Berà, 
entrarà en retrocés.

Un exemple clar és el tema de jo-
ventut, les persones que han de ser 
el present i futur de la nostra socie-
tat, crec que és un dels àmbits més 
desatès, com he comentat abans, 
així com el comerç local o els serveis 
a les persones. 

“La manera de governar de TRIA és dedicar-se al dia 
a dia, a posar tiretes, però no afronta els problemes 
d’arrel del municipi, no treballa per al futur”

LAURA MOYA - PORTAVEU DEL PSC

El 30 de novembre va tenir lloc 
lloc a l’Eixample Residencial de 
Roda de Berà un dispositiu es-

pecial contra el tràfic de drogues dut 
a terme per la unitat d’investigació de 
l’Àrea Bàsica Policial de Tarragona del 
cos de Mossos d’Esquadra amb el su-
port dels agents de la Policia Local de 
Roda de Berà. 

Després de setmanes d’investigació, 
els agents van accedir al domicili 
dins del qual van trobar una planta-

ció indoor de producció de cànnabis 
amb 200 plantes i bosses amb cab-
dells de marihuana preparats per a 
la seva distribució. Es va detenir una 
persona, que era dins de l’habitatge 
en aquell moment, acusada d’un de-
licte contra la salut pública, per per-
tinença a una organització criminal 
i per defraudació de fluid elèctric i 
substàncies anàlogues. La investi-
gació continua per part del cos de 
Mossos d’Esquadra, i no es descar-
ten més detencions. 

El dispositiu va comptar amb la par-
ticipació del grup d’investigació de 
l’àrea bàsica policial, de tres dotacions 
d’intervenció, dues més de seguretat 
ciutadana de Mossos d’Esquadra de 
l’ABP del Tarragonès, tres dotacions 
de la Policia Local de Roda de Berà, 
d’una més del SEM, i d’una brigada de 
la companyia elèctrica. 

El detingut va passar a disposició del 
Jutjat d’instrucció amb funcions de 
guàrdia del Vendrell.

La Policia Local de Roda de Berà i Mossos d’Esquadra 
confisquen 200 plantes de marihuana en un dispositiu conjunt
 Al domicili, ubicat a l’Eixample Residencial, els agents van trobar una gran plantació indoor. 

 Hi va haver un detingut, però la investigació continua i Mossos no descarta més detencions.
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La regidoria de Cultura lliura els premis  
de l’onzena edició del ‘Roca Plana’
 El certamen demostra la seva consolidació incrementant la participació en totes les categories 
infantils i doblant-la en la d’adults, amb autors i autores de 42 municipis d’arreu de Catalunya. 

 El tema triat pel jurat per a la propera edició és “l’estiu”.

E l recinte teatral del Casino Mu-
nicipal va acollir el 18 de no-
vembre a la tarda la gala de 

lliurament de premis l’onzena edició 
del Concurs Literari ‘Roca Plana’, im-
pulsat per la regidoria de Cultura, a 
través de la Biblioteca Municipal Joan 
Martorell Coca, i amb la col·laboració 
de l’Arxiu Municipal. 

L’acte va ser presentat per la periodista 
Sònia Camí, i amenitzat, per segon any 
consecutiu, per l’artista multidisciplinar 
Laura Relea, LaReSol, qui va presentar 
un microespectacle que va girar entorn 
els somnis, temàtica d’aquesta edició.

Gràcies a la col·laboració del FIC-CAT 
també es va projectar ‘Una vida’, de Mar 
Rosselló, alumna de l’institut Antoni 
Martí i Franquès de Tarragona. L’obra 
va formar part de la Selecció Oficial 
de la passada edició de 2023, i explica 
l’experiència de vida d’una noia a partir 
de la gimnàstica rítmica.

Seguidament, es van lliurar els premis 
de les diferents categories a concurs. 
Tenint en compte que les escoles i 
l’institut efectuen una selecció prèvia 
molt important de les categories in-
fantil, cadet i juvenil, el total d’obres 
presentades va superar les 460. En 
aquesta ocasió, al Jurat hi van arribar 
130 obres, 39 més que a la passada 
edició. D’aquestes, 40 corresponien a 
la categoria infantil (de 9 a 11 anys); 
31 als cadets (de 12 a 14 anys); 14 a 

la categoria juvenil (de 15 a 17 anys); 
i 45 pel que fa als adults. Quant a l’ori-
gen de les persones participants, de 
totes elles, 62 obres corresponien a 
rodenques i rodencs, sobretot dins de 
les categories infantils, i la resta d’au-
tors i autores de 42 municipis d’arreu 
de Catalunya, com ara, Solsona, Tor-
tosa, Valls, Caldes d’Estrac, Sabadell, 
Olesa de Montserrat, Lleida, La Ràpita, 
Falset, Vilanova del Camí, Figueres o 
Balaguer, entre d’altres. Un fet que de-
mostra la consolidació del certamen. 

El Jurat, format per la regidora de Cultu-
ra, Teresa Ferré, com a presidenta; per 
Cristina Serrano, responsable de la Bibli-
oteca Municipal; per Roser Rovira, pro-
fessora de l’Institut de Roda de Berà; per 
Yolanda Lebrijo, professora de l’escola 
Salvador Espriu; per Vanessa Torruella, 
professora de l’escola El Cucurull; i per 
la docent Pilar Franquet; va destacar la 
dificultat que havia suposat l’elecció de 
les persones guanyadores, atès que la 
qualitat de les obres presentades a con-
curs va en augment cada any. 

Per a cadascuna de les quatre catego-
ries es va acordar un primer premi, de 
150 euros i un llibre; un segon, de 100 
euros i un llibre; i un tercer premi, de 50 
euros i un llibre. Tots els guanyadors/
es van rebre també un diploma. Pel que 
fa a la categoria d’adults, les guanya-
dores i guanyadors van rebre, a més a 
més, la novel·la ‘Inventio’, dedicada per 
l’autor, Anselm Aguadé. 

Categoria Infantil 
1r premi:  Buscant el meu germà,  
de Marta Larregola Morales. 
El premi va ser lliurat per Teresa 
Duch, escriptora i autora de 
capçalera de la Biblioteca Municipal 
Joan Martorell Coca.

2n premi:  Els habitants dels rellotges,  
de Berta Brunet Cardona.  
La regidora d’Ensenyament, Rosana 
Dorantes, va lliurar aquest premi. 

3r premi:  La piràmide dels somnis,  
d’Alexandra Suárez Arenas.  
Vanessa Torruella, en representació 
de l’escola El Cucurull, va lliurar 
aquest premi. 

Categoria Cadet 
1r premi:  Vull deixar de somiar, 
d’Oleguer Capella Roca. La regidora 
de Cultura, Teresa Ferré, va lliurar 
aquest premi. 

2n premi:  L’avi,  
de Violeta Otal Font.  
L’escriptor Anselm Aguadé va 
entregar el premi. 

3r premi:  L’origen dels somnis,  
d’Arnau Saló Besora.  
El premi va ser lliurat per Yolanda 
Lebrijo, representant de l’escola 
Salvador Espriu i membre del Jurat. 

Menció especial: Somiar em fa feliç, 
de Jan Saló Besora.

Categoria Juvenil 
1r premi:  “Llevar àncores”,  
de Bruno García Blasco.  
El premi va ser lliurat per  
Anselm Aguadé. 

2n premi:  “Si jo fos un somni”,  
de Naya Nadales Crosas.  
Aquest premi va ser lliurat per 
Josep M. Ramon, representant de 
l’empresa Granja Gaià, una de les 
patrocinadores del certamen. 

3r premi:  “El món dels somnis”,  
de Tomàs Balagué García.  
Roser Rovira, professora de l’Institut 
Roda de Berà, va lliurar el premi. 

Categoria Adults 
1r premi:  “Empaitant un somni”,  
de Núria Oliva Barceló.  
L’alcalde Pere Virgili va fer lliurament 
del premi. 

2n premi:  “Nit obscura del somni 
americà”, de Susana Benítez Moreno.  
Cristina Serrano, responsable de  
la Biblioteca Municipal, va lliurar 
aquest premi. 

3r premi:  “Somnis desaparellats”, 
de Joan Armengol Puig.  
El premi va ser lliurat per l’escriptora 
Teresa Duch. 

PREMIADES I PREMIATS

Pel que fa a la temàtica de les obres de la dotzena edició del concurs literari 
‘Roca Plana’, el jurat va decidir que serà “l’estiu”.
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Les obres del nou Institut de Roda de Berà 
avancen a bon ritme 
 L’alcalde i membres de l’equip de Govern van visitar l’obra per comprovar la seva evolució, 
acompanyats pel director de l’obra i representants del departament d’Ensenyament. 

E l 8 de novembre l’alcalde Pere Virgili, 
acompanyat per Rosana Dorantes, regidora 
d’Ensenyament; per Manel González, 

regidor d’Urbanisme; i per l’arquitecte municipal, 
Miquel Bonnin, van poder comprovar en primera 
persona com avancen les obres del nou centre 
d’educació secundària i fer un recorregut per tot 
l’edifici. Durant l’itinerari van comptar amb les 
explicacions detallades de Xavier Ferré, director 
de l’obra; de membres de l’empresa adjudicatària, 
la lleidatana M y J Gruas S.A; i de Miquel Àngel 
Martínez, en representació dels Serveis Territorials 
d’Ensenyament. 

Després de més dotze anys amb els joves estudiant 
en barracons prefabricats, durant els quals l’Ajun-
tament i les famílies rodenques van reclamar insis-
tentment la construcció d’un centre digne, les obres 
del nou edifici de l’Institut Roda de Berà es van inici-
ar a finals del mes d’agost de l’any passat.  

Els treballs de construcció han anat avançant a 
bon ritme durant els darrers mesos i s’espera que 
finalitzin al juny del proper any. Aprofitant les va-
cances d’estiu es farà el canvi al nou edifici i el 
curs 2024/25 ja s’iniciarà allà. 

Les obres han estat condicionades en tot moment 
a l’existència, al mateix solar, dels mòduls prefabri-
cats on hi continuen estudiant els joves fins que el 
nou edifici estigui acabat. Això deixava com a espais 
lliures per a poder ubicar les noves instal·lacions, la 
franja nord, al costat de l’escola Salvador Espriu, i 
l’est, en la plataforma inferior, on es va construir la 
primera de les pistes esportives perquè l’alumnat 
pogués tenir mentrestant un mínim d’espai per al 
pati i les activitats d’exterior. 

El nou institut serà un centre modern, tant estètica-
ment com pel que fa als equipaments, molt ampli i 
lluminós, una característica que va sorprendre molt 
gratament l’equip de Govern i l’arquitecte municipal 
durant la visita d’ahir. Tindrà una superfície de 8.500 
metres quadrats, amb tres línies per a cada curs, do-
nant resposta a les necessitats d’un municipi com 
Roda de Berà, amb una població de més de 8.000 ha-
bitants en constant creixement. 

Per la ubicació del centre, l’entrada principal, amb 
un gran porxo, estarà pròxima a la passarel·la que 
comunica amb el nucli urbà, la qual permetrà una 
trobada tranquil·la i segura per a l’alumnat i les 
famílies, sense trànsit rodat. Es preveu també un 
altre punt d’entrada, ubicat al costat oposat, des del 
carrer de la Font, on hi haurà un accés per a vehicles 
i vianants adaptat. 

La planta baixa comptarà amb vuit aules molt espa-
ioses, una d’elles de dibuix, una biblioteca, diversos 
despatxos i lavabos adaptats. Pujant fins a la pri-
mera planta trobarem tres aules més, laboratoris, la 
sala de professors, els despatxos de direcció, l’arxiu, 
un despatx per a l’AFA i un altre per a l’associació 
d’alumnes, la cafeteria amb una terrassa, i la zona de 
consergeria i administració. La segona planta comp-
tarà amb quatre aules més d’ESO, una de música, 
un aula taller, diferents aules de reforç, i despatxos 
dels departaments. Finalment, al semisoterrani els 
alumnes gaudiran d’un gran gimnàs amb un escena-
ri i vestuaris diferenciats. 

Un cop l’alumnat ja estigui en el nou centre, s’iniciarà la 
darrera fase de les obres, amb la retirada dels mòduls 
prefabricats i la posterior construcció, en aquest 
mateix espai, de les pistes esportives grans i de les 
zones enjardinades. 



ACTUALITAT14

El Gran Recapte suma més de 7 tones d’aliments 
i productes bàsics per al Punt de Distribució 
d’Aliments de Roda de Berà 
 Gràcies a la implicació d’una setantena de voluntaris i voluntàries, es va dur a terme a tots 
els supermercats del municipi.  

El cap de setmana del 24 i 25 de novembre, 
Roda de Berà va celebrar un any més el Gran 
Recapte d’Aliments, amb la participació de 

tots els supermercats de la localitat. Va ser possible 
gràcies a la implicació de les 70 persones voluntàri-
es, les qui van estar presents als supermercats reco-
llint els productes. 

En total es van aconseguir recaptar 7.050 quilos d’ali-
ments i productes bàsics per al Punt de Distribució 
d’Aliments de Roda de Berà, els quals seran distribu-
ïts en els lots setmanals que des de Serveis Socials 
es preparen per a les famílies més vulnerables. 

Col·laboracions durant tot l’any 
A banda d’aquesta important campanya, 
el Punt de Distribució d’Aliments compta 
amb la col·laboració de Mercadona, Aldi, 
BonPreu i Forn Pastisseria Queralt durant 
tot l’any, que realitzen donacions de pro-
ductes frescos, els quals s’emmagatze-
men al PDA, fins al seu repartiment a les 
famílies, gràcies a la càmera frigorífica 
adquirida per l’Ajuntament. 



ENTREVISTA 15

El 5 de desembre se celebra el Dia Internacio-
nal del Voluntariat, una jornada amb la qual es 
vol destacar la important tasca que realitzen 

les persones voluntàries. Des de l’Ajuntament volem 
donar les gràcies a totes elles, les qui de forma des-
interessada i altruista ajuden a fer del món un lloc 
millor. 

Els membres de l’associació de voluntaris de Protec-
ció Civil; el voluntariat que participa en el desenvolu-
pament de les festes i esdeveniments culturals; les 
voluntàries i voluntaris del Gran Recapte; el jovent 
voluntari del Parc Nadalenc; o l’equip de persones 
voluntàries del Punt de Distribució d’Aliments; sense 
tots ells i elles moltes de les accions o activitats que 
duem a terme no serien possibles. 

Gràcies voluntàries i voluntaris,  
la vostra tasca és essencial. 

Dia Internacional del Voluntariat 
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Iniciem l’edició que precedeix la fes-
tivitat de Nadal amb un volum elevat 
d’actualitat a repassar, doncs els dar-

rers mesos han estat intensos en tots 
els sentits.

Tot i que la naturalesa és capritxosa i 
ha decidit que en aquestes dates tin-

guem la possibilitat de gaudir d’un ni-
vell de sorra a les nostres platges que 
resulta pràcticament inaudit, el propie-
tari (l’Estat) segueix mantenint ferma 
la postura de no aportar recursos eco-
nòmics ni materials per tal d’assegurar 
que el nostre litoral presenti un estat 
adequat de cara a la propera tempora-
da d’estiu. En aquest sentit, i atenent 
al fet que es tracta d’un fenomen que 
afecta a gairebé tots els rodencs ja 
sigui de manera directa o indirecta, 
esperem trobar el recolzament de la 
resta del nostre consistori. Tot i que es 
tracta d’un assumpte de vital impor-
tància, també som coneixedors que 
algun dels grups es mantindrà en la 
posició de campanya que ja ha adop-
tat de manera perpètua, evidenciant 
inclús la corrupció que es manifesta 
als organismes públics superiors en-
vers aquells que únicament governem 
per al nostre municipi, aquells que no 

abanderem cap dels colors polítics 
majoritaris.

En una altra línia temàtica, però també 
situada al centre dels interessos dels 
nostres veïns, al Ple del mes de novem-
bre, entre empentes per a pujar al pri-
mer esglaó del pòdium, vàrem aprovar 
de manera conjunta una nova moció per 
tal de sol·licitar a aquells que en tenen 
la competència la reobertura del cap de 
la zona de costa. En aquesta ocasió, 
però, amb una diferència substancial 
respecte a les ocasions anteriors, 
doncs anirà acompanyada de més d’un 
miler de firmes de rodencs i rodenques 
que la FAV ha aportat, i que denoten 
que efectivament es tracta d’una ne-
cessitat que esperem que a instàncies 
superiors és valori. Tot i això, tal i com 
ja va anticipar el nostre Alcalde a la 
sessió plenària, en aquests moments 
únicament es tracta d’una proposta que 

per a que esdevingui una realitat caldrà, 
en primer lloc, que es doti una partida 
pressupostària als Pressupostos de la 
Generalitat i, en segon lloc, que aquesta 
s’acabi executant. Esperem impacients 
la seva resolució.

Finalment, i ara que l’esperit nadalenc 
ja s’ha apoderat dels nostres carrers, 
volem acabar aquesta edició desitjant 
que pugueu gaudir d’unes bones festes 
amb els vostres. També esdevé un gran 
moment per a recordar-nos que dispo-
sem d’un teixit comercial de proximitat 
ideal per a dur a terme part de les nos-
tres compres nadalenques, doncs és 
aquesta la millor manera de prestar el 
suport que els nostres establiments ne-
cessiten per a que, precisament, puguin 
continuar oferint qualitat.

L’equip de Tria us desitja unes bones 
festes i una gran entrada d’any.

Benvingut 2024

Al ple del passat octubre es va 
aprovar la pujada del 10% de 
l’IBI, la pujada del 10% de l’im-

post de vehicles i la pujada del 10% de la 
taxa de la brossa, pujades que es faran 
efectives l’any vinent, en 2024. A més, 
en aquell ple també es va aprovar la sol-

licitud d’un préstec d’uns 500.000 €.  
En aquest sentit, l’argument de l’equip 
de govern és que la necessitat d’aques-
ta pujada és per fer front a pagaments, 
i que la pujada d’impostos també s’ha 
fet en altres ajuntaments (mal de to-
dos consuelo de tontos). Per la nostra 
part, com ja vam comentar al ple, po-
dem entendre una pujada d’impostos, 
però sempre que aquesta vagi acom-
panyada d’una millora de serveis que 
no és el cas. 

Ens trobem amb un ajuntament que 
ha d’arribar a acords amb els treballa-
dors per poder pagar les nòmines i les 
hores extres; que ha de fer front a pa-
gaments no previstos, donat a no tenir 
pressupostos aprovats del 2023, aquest 
any tenim pressupostos prorrogats del 
2022. I no s’equivoquin, no és que vul-
guem que no es faci front als deutes, 
sinó que volem que hi hagi previsió.  
No tenim un govern que té experiència de 

govern? Doncs, l’únic que demanem és 
que apliquin l’experiència que se suposa 
que tenen.

El que estem veient és l’herència d’aques-
ta suposada bona gestió, i aquesta herèn-
cia implica endeutar més a l’ajuntament i 
apujar impostos. Un dels arguments del 
govern local és la pujada de carburants 
o del preu de la llum, per exemple. Però 
en aquest últim tema, ja a finals de l’any 
2021 els hi vam preguntar al govern sobre 
quines mesures havien pres o previst per 
un estalvi energètic donada la pujada del 
preu de la llum, la realitat és que no havien 
previst cap mesura al respecte. 

Amb la pujada d’impostos les bonifi-
cacions també s’han vist afectades.  
Les bonificacions de l’IBI als habitatges 
que instal·laven plaques solars eren du-
rant quatre anys: el primer any una bo-
nificació del 50%, el segon del 35%, el 
tercer del 20% i el quart del 10%; aquesta 
bonificació s’ha vist reduïda a dos anys: 

el primer amb una bonificació del 25% i 
el segon del 10%. També en l’impost als 
vehicles hi havia una bonificació per als 
vehicles elèctrics d’un 75% que s’ha vist 
retallat a un 40%. Això només és una 
mostra de les polítiques envers l’ener-
gia verda o la transició ecològica que té 
aquest govern. De fet, l’argumentació uti-
litzada va ser que no calia tanta consci-
enciació, com dient que no cal promoci-
onar l’energia verda. Cosa que ens queda 
clara quan en aquest municipi no tenim 
cap punt de recàrrega per a vehicles elèc-
trics, per exemple.

En definitiva, la baixada de bonificació 
de les energies verdes creiem que és un 
greu error quan el futur passa per una 
transició ecològica, i reiterem en què 
una pujada d’impostos ha d’anar sempre 
acompanyada d’una millora de serveis, 
cosa que no veurem.

Laura Moya 
Portaveu del Grup Municipal PSC-CP

La taxa injusta

El Tarragonès continua essent de 
les comarques catalanes a la 
cua pel que fa a la recollida se-

lectiva, degut, principalment, pel siste-
ma de contenidors oberts, com tenim a 
Roda De Berà.

Els municipis capdavanters tenen im-
plantat el sistema porta a porta, que 
garanteix la separació de les diferents 
fraccions dels residus que es generen a 

les llars, per així, establir una taxa justa 
establerta en funció del volum que es 
genera.

Al nostre municipi anem tard; i tal com 
es va poder comprovar en la sessió 
plenària del mes d’octubre, continua-
rem amb un model de gestió de brossa 
obsolet.

A Roda de Berà el càlcul de la taxa de 
la recollida selectiva es basa en si la 
llar es troba en un bloc de pisos, una 
casa adossada o una casa aïllada, in-
dependentment de les persones que hi 
conviuen, de si tenen jardí, o del volum 
que generen.

Errors que es cometen a Roda de Berà:

1. Un major nombre de contenidors a la 
via pública no causarà que la gent se-
pari millor les fraccions. De fet, la gent 
continua barrejant.

2. El model de taxa actual no incentiva 
a generar menys residus, per exemple, 
a l’hora de comprar escollir aquell pro-
ducte amb menys embalatge.

3. Els negocis llencen els seus residus 
als mateixos contenidors, sovint fora 
d’ells, o els omplen sense plegar el car-
tró, etc. S’hauria d’establir un circuit de 
recollida a banda.

4. El circuit supramunicipal de recollida 
selectiva i els seus contenidors oberts de 
la via pública són destinats a les fracci-
ons banals, dit d’una altra manera, assi-
milables als que es generen en una llar 
i no són perillosos ni tòxics. Llavors, per 
què hi ha contenidors al polígon industri-
al? S’hi aboquen residus que s’haurien de 
lliurar a un gestor de residus autoritzat, 
tal com marca la llei catalana de residus. 

5. Sovint hi ha un camió de la brigada 
municipal tombant pel municipi reco-
llint els residus abandonats a la via pú-
blica. Ben segur, que la gran majoria no 
se n’han sol·licitat la seva recollida per 
les vies habilitades per l’Ajuntament.

6. La recollida de restes vegetals fa 
més de dos anys que s’havia de licitar. 
Mentrestant es recullen amb banyeres 
metàl·liques repartides pel municipi i 

que enretira una empresa sense con-
tracte amb l’Ajuntament.

7. La sol·licitud de recollida d’andrò-
mines i poda porta a porta no es té en 
compte per obtenir la bonificació del 
Passaport Verd, fet que serviria perquè 
la gent no abandonés residus a la via 
pública o als camins municipals.

Tot això fa que el servei de gestió de les 
deixalles resulti molt car.

En comptes de reduir els costos, el go-
vern ha TRIAt apujar la taxa de brossa, 
sense ajustar-la a la realitat.

A tu que ens llegeixes, t’esperonem a 
estimar el teu poble, que miris el futur 
que deixem al jovent d’avui i futures ge-
neracions. 

Redueix – Reutilitza – Recicla.

No llencis brossa fora dels contenidors.

Duu a la deixalleria allò que no pertoca 
llençar als contenidors.

Comissió de comunicació
Esquerra Republicana de Roda de Berà
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Finalizamos el año 2023, viniendo 
de un tiempo marcado por el CO-
VID-19, hecho este, que en aque-

llos momentos complicados, los grupos 
municipales y gobierno nos uniéramos 
más que nunca. Han sido muchísimas 
las comisiones informativas, especia-
les, juntas de portavoces, plenos e ini-
ciativas municipales, donde cada grupo 
municipal, ya sea el que ostenta el gobi-
erno o bien los que estamos en la opo-
sición, hayamos dado todo lo mejor de 
nosotros mismos, para paliar los efec-
tos de la pandemia, buscando el único 
interés que no es otro, que el bienestar 
de todos nuestros vecinos y vecinas.

Si algo desde nuestro Grupo Municipal del 
PP, debemos destacar en este año es que, 
una de las reivindicaciones más solicita-
das de los vecinos y vecinas, es sin duda 
alguna la reapertura del CONSULTORIO 
MÉDICO DEL CAP DE LA PLAYA, en este 

sentido el PP presento dos enmiendas a 
los Presupuestos de la Generalitat de Cata-
lunya, que iban dirigidas a la AMPLIACIÓN 
DEL CONSULTORIO MÉDICO DEL CAP DE 
LA ZONA URBANA del municipio, con el 
propósito de disponer de un servicio 24 h, 
valorada la actuación en un millón de eu-
ros; la segunda enmienda, la REAPERTURA 
DEL CONSULTORIO MÉDICO DEL CAP de 
la playa, por un valor de setecientos mil 
euros. Cuál fue nuestra sorpresa, cuando 
estas enmiendas no prosperaron, por culpa 
de los VOTOS EN CONTRA DEL PSC, ERC 
y COMÚ PODEM y encima, el tener que 
observar, cómo alguna formación política 
de las que votaron en contra, me refiero 
a COMÚ PODEM, recogía firmas para la 
apertura del CAP de la playa, muy poca 
congruencia o seriedad política. Cómo la 
enmienda a una propuesta de resolución 
de JUNTS, teniendo en cuenta que una 
Propuesta de Resolución es una instancia 
al gobierno de no obligado cumplimiento, 
cómo podrían ser los Presupostos de la 
Generlitat que es una ley.

Pero esta legislatura ha tenido un antes 
y un después desde las últimas eleccio-
nes municipales, del pasado 28 de mayo, 
dónde una vez más felicitamos a los 
2.963 votantes que acudieron a las urnas, 
un hecho que consolida la democracia 
participativa, agradeciendo la confianza 
de los 471 vecinos y vecinas de Roda de 
Berà que dieron su confianza al Partido 
Popular, haciendo posible que duplicáse-
mos los votos y concejales, quedando a 
unos escasos votos para ser el segundo 
grupo municipal, con ello nos consolida-

mos como una auténtica alternancia de 
gobierno. Para nuestro grupo municipal 
se abrió una nueva etapa en el consisto-
rio municipal, liderada por Dani Izquierdo, 
una etapa ilusionante en poder prestar el 
mejor servicio a nuestro municipio, para 
ello no regatearemos esfuerzos, dando 
lo mejor de nosotros mismos, haciendo 
posible que nuestro programa electoral 
se convierta en una realidad, para ello no 
rechazaremos a ningún grupo municipal 
que nos preste su apoyo, tampoco recha-
zaremos cualquier iniciativa encaminada 
en mejor la vida de nuestros ciudadanos.

En el pleno municipal del mes de julio, 
presentamos una moción de una gran 
sensibilidad, cómo es la creación de una 
CONCEJALÍA ANTI OKUPACIÓN, moción 
que pusimos a disposición de todos los 
grupos municipales, con el fin de mejorar 
el texto, solamente fue el grupo municipal 
de TRIA quien hizo alguna aportación, 
votando a favor, con los votos en contra 
del dúo PSC-PSOE y ERC, justificando 
él no a que, la ocupación ilegal se debe 
a una falta de viviendas sociales, cuando 
la moción nada tenía que ver con las per-
sonas más vulnerables y sí mucho, con 
actitudes ilegales en muchos casos de 
organización mafiosa.

Ya en julio, presentamos otra moción, 
conjuntamente con TRIA, SOLICITA AL 
GOBIERNO DE ESPAÑA, SE RESPON-
SABILIZARÁ DE LA REGENERACIÓN 
DE PLAYAS Y COSTAS DEL MUNICIPIO, 
CÓMO ES SU COMPETENCIA, A TRAVÉS 
DE COSTAS DEL MINISTERIO DE FO-

MENTO Y TAMBIÉN A LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA, responsable de puertos 
de Cataluña. El resultado de la votación 
fueron: 9 votos a favor (TRIA y PP) y 4 
en contra (PSC-PSOE, ERC y JUNTS), las 
justificaciones de los grupos municipales 
que votaron no, fueron, desde volver a la 
prehistoria del litoral municipal, hasta el 
tener un estudio de impacto ambiental, 
este último de ERC, nos extrañó que una 
moción abierta a todos los grupos muni-
cipales, no hubiera presentado ERC dicha 
iniciativa, formando así parte de la titula-
ridad de la moción, quizás el deseo fuese 
ese y las intenciones políticas otras, mi-
entras el Grupo PSC-Sanchismo, continua 
con él arre que arre del ya cansino, no a 
todo, para más tarde querer justificar lo 
injustificable, como en el caso de su no a 
la concejalía anti okupa, actitudes cómo 
está recuerdan aquella canción que dice: 
“sí pero no, que no que no, tú dices que 
me quieres pero no…..”

Ante otras iniciativas encaminadas a la 
apertura de un cajero en la zana de playa, 
el desplazamiento de la Cooperativa fue-
ra del núcleo urbano, más limpieza en las 
zonas comerciales, el interés por el co-
mercio local que cada vez va a menos y 
que pone en dificultades a la propia acti-
vidad de la Asociación de Comerciantes, 
con el riesgo que pueda desaparecer.

Pero este es, también, el último artículo 
del 2023 en esta revista municipal, por 
ello aprovéchanos para desearos de todo 
corazón, unas muy Felices Navidades y 
un Próspero Año Nuevo 2024.

Per finalitzar l’any intenta-
ré fer breu resum polític ro-
denc amb l’espai que tinc. 

El mes de gener vaig proposar a Madrid 
a través dels meus companys esmenes 
dels pressupostos generals de l’Estat, 
per l’asfaltatge i el pas elevat de N340. 

Vam demanar explicacions als regidors 
d’ERC i PSC quan els seus companys 
van votar en contra de Roda de Berà a 
aquestes propostes. El nostre alcalde, 
en canvi, després d’una reunió amb 
PSOE ens prometia un semàfor N340. 
Arriben les eleccions amb un resultat 
sorprenent on Tria Roda i l’alcalde Pere 
Virgili va guanyar clarament amb una 
majoria absoluta que li permetria fer i 
desfer, com va demostrar en la prime-
ra mesura apujant-se el sou 8.000 €, 
passant de 35.000 € a 43.000 € amb 
una dedicació del 75% que ja vam de-
nunciar que estava per sobre del límit. 
També la pujada del sou del seu càr-
rec de confiança a 41.000 €. Aquest 
inici d’estiu va estar marcat per la des-
pesa aprox 180,0000 € de l'ajuntament 
en posar sorra a la platja llarga. La-
mentem la situació actual a causa de 
les tempestes que amb el seu onatge 
han destrossat el passeig i ens faran 

replantejar un nou concepte de platja 
i passeig. No podem fer cada any una 
despesa en sorra. Comencem la tardor 
amb pujada d'impostos del 10% que re-
percuteix a pagar 800.000 € més d'im-
postos . Aquesta pujada va lligada a la 
sol·licitud d'un nou préstec bancari de 
580.000 €, que ens fa arribar a un en-
deutament 3.500.000 € aprox amb Int. 
El 2 de novembre en Comú Podem a tra-
vés de Roda en Comú va portar en co-
missió al Parlament de Catalunya una 
proposta de resolució per la reobertura 
del Cap. A través de la meva companya 
diputada Irene Negre vaig fer esmenes 
a la proposta per reobrir el cap de la 
platja, almenys dos dies a la setmana. 
Aquesta proposta va ser aprovada amb 
els vots de JUNTS, En  Comú podem, 
PSC i VOX. Lamentem un cop més que 
ERC no voti a favor de Roda de Berà com 
ja va fer a Madrid i que el PP represen-
tat pel grup MIXT en aquesta comissió 

amb la Sra Roldan no es presentés a la 
votació. Ara només quedaria tenir una 
partida en els pròxims pressupostos i 
negociar-ho amb Xarxa Santa tecla. En 
el darrer ple de novembre es va presen-
tar novament una moció conjunta de 
tots els grups municipals referent al 
CAP. Sincerament, és una moció per vo-
ler la medalleta davant del que ja es va 
fer el dia 2 de novembre al parlament. 
Clar que hi ha coses que s’han fet bé en 
aquest 2023 i estem al costat quan hi 
ha propostes bones pel poble. Però jo 
com a oposició busco l’excel·lència pel 
meu poble i haig d’auditar, criticar o de-
nunciar el que no està bé o no trobem 
correcte.

Us desitjo un Bon Nadal i una bona en-
trada d'any 2024.

Albert Martin. 
Regidor i portaveu de Junts
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AJUNTAMENT 977 65 70 09
ARXIU MUNICIPAL 977 65 70 09
BASE GESTIÓ D'INGRESSOS 977 65 72 60
BIBLIOTECA MUNICIPAL 977 80 99 42
BORSA DE TREBALL 977 65 77 83

CONSULTORI DE RODA DE BERÀ 977 65 75 14

CORREUS 977 65 74 14
DEIXALLERIA MUNICIPAL 607 27 45 39
ESCOLA D'ADULTS MEDITERRANI 977 65 76 63
ESCOLA EL CUCURULL 977 65 71 90
ESCOLA SALVADOR ESPRIU 977 80 99 24
ESGLÉSIA SANT BARTOMEU 977 65 70 10
FARMÀCIA G. RUBIO 977 80 12 75
FARMÀCIA M. GUILAMANY 977 65 72 88
HOTEL D'ENTITATS 977 65 77 12
INSTITUT DE RODA DE BERÀ 977 65 75 05
LLAR DE JUBILATS 977 80 91 41
LLAR D'INFANTS MUNICIPAL 977 65 77 41
MUSEU DE LA RÀDIO 977 80 18 85
PATRONAT MUNICIPAL 977 65 77 74
POLICIA LOCAL 977 65 77 00
PUNT D'INFORMACIÓ JUVENIL 977 65 79 72
RESIDÈNCIA BARÀ BAHIA 977 80 30 04
RODA DE BERÀ RÀDIO 977 65 73 98
SERVEIS SOCIALS 977 80 93 38
SOREA OFICINA D'AIGÜES 977 80 09 01
TAXI EDUARD AIGUAVIVA 619 32 60 41
TAXIS RODA 607 20 09 29

ALTRES TELÈFONS I ADRECES D'INTERÈS

AUTOCARS DEL PENEDÈS 977 66 08 21
CAP TORREDEMBARRA (24 HORES) 977 64 38 01
CREU ROJA TARRAGONA 977 21 71 54
HOSPITAL EL VENDRELL 977 25 79 00
HOSPITAL SANTA TECLA - TARRAGONA 977 25 99 00
EMERGÈNCIES 112
CATSALUT RESPON 061
ATENCIÓ VÍCTIMES VIOLÈNCIA GÈNERE 016

TELÈFONS D’INTERÈS

És una cara molt coneguda a Roda de Berà. 
Fernando Pérez, ha estat fins al passat mes 
d’octubre el carter del municipi. Jubilat re-

centment fa una pinzellada de l’experiència que 
tant l’ha enriquit professionalment, però, sobretot 
a nivell personal.  

25 anys treballant com a carter a Roda de Berà són 
molts. Com van ser els seus inicis? 

Vaig començar l’any 1998, quan el municipi tenia 
1.800 habitants i m’he jubilat que en té més de 
7.000, el creixement ha estat considerable. Quan 
vaig aprovar les oposicions em van destinar de 
Saragossa al Vendrell, que és on visc i, després 
de treballar-hi uns set anys, vaig demanar un 
canvi, a un poble tranquil que quedés prop del 
Vendrell i vaig venir a treballar a Roda de Berà. 
Els inicis van ser durs, treballant moltes hores, 
perquè va coincidir amb el  canvi de totes les nu-
meracions dels carrers, els parells per imparells, 
etc. M’hi vaig implicar molt perquè hi havia gent 
que deia que el carter havia de ser algú del poble 
i jo els volia demostrar que ho podia fer bé, que 
de tot se n’aprèn, només demanava l’oportunitat 
de demostrar-ho i que amb temps i esforç ho 
aconseguiria.  

I així va ser. Durant tants anys hi deu haver vist 
de tot.

Si, m’ha passat de tot, inclús un cop vaig posar 
una denuncia perquè vaig veure com intentaven 
entrar a una casa. Però deixant de banda anècdo-
tes concretes, el millor de tot són les moltíssimes 
amistats i gent maca que he conegut al llarg dels 
anys a Roda de Berà. Sobretot del nucli. Han sigut 
anys molt bons a Roda de Berà, a la balança pesa 
molt més tot el positiu que allò negatiu. Sé que se-
gurament no he agradat a tothom, però m’he sentit 
recolzat i estimat per molts clients i usuaris que 
amb mi s’han portat millor que bé. 

La professió deu haver canviat molt des de que va 
començar

La professió ha evolucionat moltíssim. Abans tot era 
en paper i bolígraf, ara anem amb PDA’s i tot està 
informatitzat. En 25 anys l’evolució de Correus ha 
estat abismal. El correu postal ha baixat moltíssim, 
però tot i així és essencial, encara la gent espera les 
seves cartes, siguin rebuts, factures o correus del 
banc. La carta manuscrita, la carta personal ja quasi 
no existeix, però ara d’altra banda la gent espera els 
seus paquets, és tot urgent, ho volem per ahir, avui 
dia hi ha molta més pressa que abans, sobretot amb 
els paquets, som uns còmodes, comprem des del 
sofà i ho volem tot a la porta de casa. 

Com és ara la seva vida de jubilat?

Porto molt poc temps jubilat. Visc al Vendrell però 
un cop a la setmana sempre vaig a Roda de Berà 
per veure a algun amic, company de feina, i sempre 
quedo amb algú per fer el cafè. Trobo a faltar la rela-
ció amb la gent. Ara tinc més temps per cuidar de la 
família i sortir a passejar que sempre m’ha agradat. 
De fet, per sort, treballava repartint a peu i feia uns 
deu kilòmetres al dia pels carrers de Roda.

“Avui dia som uns còmodes, 
comprem des del sofà i ho 
volem a la porta de casa”

FERNANDO PÉREZ - CARTER DE RODA DE BERÀ, 
JUBILAT RECENTMENT
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L’Ajuntament reorganitza el servei de recollida 
de les restes vegetals
 El 29 de desembre retirarà els contenidors metàl·lics amb l’objectiu de donar un salt de 
qualitat en la recollida de la poda i centralitzar-la a la Deixalleria. 

 S’ha constatat que el servei no funcionava tal com estava plantejat i l’ús indegut havia 
disparat el cost. 

A partir de l’1 de gener el ser-
vei de recollida de les restes 
vegetals canvia. L’Ajuntament 

ha decidit reorganitzar el servei per 
optimitzar recursos i evitar l’ús inde-
gut que una part de la ciutadania i em-
preses de jardineria estaven fent del 
servei. Això ha provocat un sobre cost 
molt elevat per a les arques munici-
pals que l’equip de Govern no vol que 
reverteixi en la ciutadania. 

Aquest replantejament del servei 
permetrà optimitzar-lo i oferir un 
millor servei i més personalitzat a 
través de la Deixalleria, on a partir 
d’ara es centralitzarà la recollida de 
les restes vegetals. La ciutadania 
tindrà dues opcions, podrà continuar 
abocant les petites restes vegetals, 
no llenyoses, al contenidor marró, 
el d’orgànica. Per a la resta, s’hau-
ran de portar a la Deixalleria, on els 
ciutadans aconseguiran amb cada 
aportació de més de 5 quilos nous 
segells al seu Passaport Verd, amb 
el qual podran arribar a assolir fins 
a un 10% de bonificació en la taxa 
de la recollida de la brossa de l’any 
2025. Per la seva part, els petits in-
dustrials de la jardineria podran con-
tinuar dipositant les restes vegetals 
derivades de les seves tasques a la 
Deixalleria, fins a 200 quilos al dia, o 
bé portar-les a plantes autoritzades. 

Fins ara Roda de Berà comptava amb 
33 caixes metàl·liques distribuïdes 
per tot el territori. S’ha constatat, 

però, que el servei no estava funcio-
nant correctament. Moltes famílies 
abocaven en aquests contenidors 
altres residus o andròmines -tot i 
oferir el consistori un servei de reco-
llida porta a porta gratuït. Per altra 
banda, empreses de jardineria, fins i 
tot d’altres municipis, utilitzaven les 
caixes de forma il·legal, per abocar 
les restes derivades de la seva fei-
na i estalviar-se el cost de la planta 
de tractament de residus, que és on, 
com a professionals, estan obligats a 
portar-les, i és un concepte que de fet 
cobren als seus clients. 

Aquestes males pràctiques han com-
portat un sobre cost del servei, ja que 
el tractament de residus considerats 
com a barreges, té un preu d’elimina-
ció molt elevat. D’aquesta forma, l’ob-
jectiu de la reorganització del servei 
és aconseguir restes vegetals sense 
impropis, és a dir, sense altres resi-
dus, i que puguin ser reconvertides 
en compost. 

D’acord amb l’ordenança de civisme 
i convivència ciutadana, al seu arti-
cle 33, es prohibeix buidar, abocar o 
dipositar qualsevol mena de residu a 
la via pública. L’Ajuntament, a través 
de l’inspector de la via pública, vigila-
rà que la ciutadania o les empreses 
continuïn abocant residus allà on 
hi havia fins ara les caixes metàl·li-
ques. Fer-ho comportarà sancions 
de fins a 750 euros.
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